
Rada Miejska Gminy Lubomierz 
Komisja Rewizyjna, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Protokół nr XIX/2020  

XIX Posiedzenie w dniu 21 maja 2020 roku 

Obrady rozpoczęto 21 maja 2020 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:10 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków.                                                                                                      

Lista obecności wygenerowana w systemie elektronicznym. Załącznik nr 1. 

Obecni: 

1. Krystyna Andrzejczak 

2. Aron Bogusz 

3. Anna Kalińska 

4. Roman Moskwa 

5. Alicja Murawska 

6. Marcin Zając. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – powitała uczestników posiedzenia, 

zalogowanych w systemie.                                                                                                                     

Z uwagi na czas pandemii, walki z koronawirusem COVID – 19,  przeciwdziałania 

rozprzestrzenianiem się choroby wywołanej tym wirusem,  posiedzenie wspólne Komisji 

Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odbywa się w formie online. 

Porządek posiedzenia : 
 

1. Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym 2020/2021.     

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Żłobka „Wojtusiowa Kraina” w Wojciechowie. 

3. Omówienie realizacji podjętych uchwał, wniosków i interpelacji. 

4. Kontrola skarg wpływających do Urzędu Gminy i Miasta Lubomierz. 

5. Omówienie projektów uchwał przygotowanych na sesję.           

6. Sprawy różne. 

Ad.1    

                                                                                                                                                       

Założenia na temat organizacji placówek oświatowych w roku szkolnym 2020/2021. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Teresa Śliwińska – w placówce zatrudnieni są nauczyciele                

w wymiarach: pełnozatrudnieni – 11 osób (13,53 etatu), niepełnozatrudnieni – 7 osób (2,32 

etatu).  W Oddziale Przedszkolnym pracuje 1  nauczyciel, pracownicy administracji -  główna 

księgowa + kadry (1 etat), sekretarz szkolny (1 etat), pracownicy obsługi: - 2 sprzątaczki – 1,5 

etatu (0,75 i 0.75), konserwator  (0,75).                                                                                                                                          

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 2.                                                                                                                                                          

W klasach od 1 do 9 kształci się 86 uczniów, 17 dzieci uczęszcza do przedszkola, ogółem 103 

osoby. W szkole funkcjonuje świetlica, w której odbywają się zajęcia edukacyjne dla około 

50 uczniów. Na terenie placówki działa punkt wydawania posiłków z jadalnią (posiłki są 

odpłatne, jak również dofinansowane przez MGOPS) około 35.    
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 Realizowane są  dodatkowe programy:                                                                                         

„Szklanka mleka”,                                                                                                                                      

„Owoce i warzywa w szkole”,                                                                                                                

„Fluoryzacja zębów (kl. I – III),                                                                                                                

„ Dolnoślązak umie pływać”,                                                                                                                        

„Szkolny Klub Sportowy”.                                                                                                                       

Obiekt szkoły i warunki lokalowe znajdują się w dobrym stanie technicznym. W obecnej 

sytuacji związanej z pandemią, nauka odbywa się w systemie zdalnym. 

Radna Krystyna Andrzejczak – zapytała - kto dofinansowuje programy? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Pławnej Teresa Śliwińska- Agencja Rozwoju  Rolnictwa 

– „Szklanka mleka” i „Owoce i warzywa w szkole”, pozostałe z programów unijnych. 

Dyrektor Zespołu Szkół Joanna Paśko – Sikora – ze względu na specyfikę sytuacji  

informacja pełna zostanie przedstawiona we wrześniu (informacja wstępna).                                

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 3.                                                                                                                

W szkole (po odejściu klas trzecich) kształci się 169 uczniów (w tym 45 uczniów z Ukrainy). 

Do klas I planowany jest nabór 66 osób (26 do LO, 20 do Technikum i 20 do Branżowej 

Szkoły I stopnia). Do klasy I Technikum mamy 10 osób zainteresowanych przyjęciem do 

szkoły. Uczniowie zostaną podzieleni na 13 oddziałów. Nabór elektroniczny rozpocznie się 

od 15 czerwca i potrwa do 4 sierpnia 2020 r. W placówce zatrudnione są 54 osoby, w tym: 

administracja i obsługa 18 osób (17,5 etatu), pracownicy pedagogiczni 36 osób, 

pełnozatrudnieni nauczyciele dydaktyczni z pensum 18: 16 nauczycieli, wychowawcy 

internatu (pensum 30): 5 wychowawców, nauczyciele z pensum łączonym: 10 nauczycieli, 

nauczyciele niepełnozatrudnieni 5 osób (psycholog, pedagog, doradcy zawodowi, 

bibliotekarz).                                                                                                                                    

Oferta edukacyjna przedstawia się następująco:                                                               

LICEUM:                                                                                                                                            

KLASA GRANICZNO – OBRONNA,                                                                                           

KLASA ARTYSTYCZNA,                                                                                                             

KLASA LOTNICZA,                                                                                                                           

KLASA POLICYJNA.                                                                                                              

TECHNIKUM:                                                                                                                                             

klasa o kierunku: TECHNIK TURYSTYKI WIEJSKIEJ.                                                                                

BRANŻOWA SZKOŁA I STOPNIA :                                                                                               

KLASY WIELOZAWODOWE – młodociani pracownicy kształcący się u pracodawców i 

uczniowie w zawodzie kucharz (warsztaty szkolne w internacie).                                                                 

Internat posiada 115 miejsc noclegowych, zakwaterowanych 85 osób, 30 wolnych miejsc. 

Zobaczymy, jak będzie przebiegać termodernizacja, liczba miejsc w internacie może ulec 

zmianie.  Na dzień dzisiejszy nie wiemy dokładnie o zaostrzeniach sanitarnych w zakresie 

kwarantanny dla młodzieży z Ukrainy.                                                                                              

Radna Krystyna Andrzejczak -  zapytała o przebieg matur w bieżącym roku. 

Dyrektor Zespołu Szkół Joanna Paśko – Sikora –  odpowiedziała - matury odbędą się                

w terminie: 08 czerwca do 29 czerwca 2020 r.  – część pisemna, nie będzie egzaminu ustnego.                                                                         

Na dzień dzisiejszy nie wiemy dokładnie o zaostrzeniach sanitarnych w zakresie kwarantanny 

dla młodzieży z Ukrainy.      
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Prawdopodobnie będą musieli przyjechać 2 tygodnie przed rozpoczęciem matur. Mamy 

jeszcze zapasy żywieniowe, część otrzymamy z Banku Gospodarki Żywnościowej i Miejsko 

Gminnego Ośrodek Pomocz Społecznej.  Matura odbędzie się z zachowaniem wymogów 

sanitarnych, w dwóch salach, przy otwartych drzwiach, z zachowaniem 1,5 m odległości.                  

Do egzaminu przystąpi 36 uczniów, w tym 10 z Ukrainy. 

Radna Krystyna Andrzejczak – czy finanse przeznaczone na wydatki związane z zakupem 

środków do dezynfekcji, maseczek itd. pochodzą z własnego budżetu szkoły, czy zostały 

przyznane dodatkowo? 

Dyrektor Zespołu Szkół Joanna Paśko – Sikora – część środków i wyposażenie sanitarne 

otrzymaliśmy od burmistrza. Musimy budować zaufanie zarówno u rodziców, jak i u dzieci. 

Matury próbne wyszły bardzo dobrze. Oby młodzież nie zapomniała materiału.  

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego  Marek Kozak -  Szkoła Podstawowa wraz             

z Przedszkolem od 3 lat tworzy Zespół Szkolno – Przedszkolny.  Do Przedszkola Miejskiego 

należy również oddział filialny w Wojciechowie.                                                                                           

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 4.                                                                                                  

W nowym roku szkolnym 2020/2021 w placówce będzie zatrudnionych 49 nauczycieli, będą 

kształcić 336 uczniów w 17 oddziałach oraz 117 wychowanków w 5 oddziałach przedszkola. 

W obecnym roku szkolnym z uwagi na pandemię koronawirusa od  12 marca br. zostały 

zawieszone zajęcia w szkole i przedszkolu. Decyzją Ministra Edukacji Narodowej od 26 

marca 2020 r. rozpoczęła się nauka zdalna. Dla uczniów borykających się z brakiem 

komputerów szkoła wypożycza laptopy w ilości 26 sztuk.                                                           

Nauka przebiega bez większych przeszkód.  Egzamin uczniów klas ósmych odbywać się 

będzie w szkole w dniach 16 – 18 czerwca 2020 r.                                                                                                                                                                   

Od 1 września będzie kontynuowany dwuletni projekt unijny „Lepszy start – rozwijanie 

kompetencji w Gminie Lubomierz”. W ramach kolejnego projektu placówka otrzymał 13 

laptopów.  W okresie bieżącym dokonano wymiany kotła w Przedszkolu, instalacją wody 

ciepłej. Piec został wymieniony na wkład z ekogroszkiem, z uwagi na osadzającą się sadzę,       

w wyniku której dochodziło do zapaleń.                                                                                                 

Radna Krystyna Andrzejczak – zapytała o ilość dzieci przystępujących do egzaminu 

końcowego.                                                                                                                                                

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego  Marek Kozak -  odpowiedział                                      

– egzamin końcowy ośmioklasisty będzie zdawało 36 uczniów.                                                                           

 

Ad.2    

                                                                                                                                     

Sprawozdanie z działalności Gminnego Żłobka "Wojtusiowa Kraina" w Wojciechowie 

przedstawiła Dyrektor Agnieszka Trzeciak - Wolska.                                                                                                   

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 5.                                                                                                 

Placówka funkcjonuje od dnia 04 lutego 2019 roku., dysponuje 25 miejscami (pełne 

obłożenie).                                                                                                                                  

Uczęszczające dzieci z terenów:                                                                                                                        

Wojciechowa - 6,     
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Lubomierza – 9,                                                                                                                                            

Milęcic – 1,                                                                                                                                            

Maciejowca – 1,                                                                                                                            

Popielówka – 1,                                                                                                                                      

Rębiszowa – 1,                                                                                                                                          

Grudzy – 2,                                                                                                                                           

Pasiecznika – 2,                                                                                                                                           

Olesznej Podgórskiej – 1,                                                                                                                                                                    

Barcinka – 1.                                                                                                                                

Rekrutacja na rok 2020/2021 jeszcze się nie odbyła z uwagi na zagrożenie epidemiologiczne. 

Żłobek jest placówką działającą nowocześnie i twórczo, stosującą innowacyjne i nowoczesne 

metody pracy z dziećmi. Kadrę stanowią: 3 opiekunki dziecięce (w wymiarze całego etatu), 1 

opiekunka na umowę zlecenie, woźna (cały etat), księgowa na ½ etatu, konserwator (umowa 

zlecenie), palacz (umowa zlecenie), pielęgniarka (umowa zlecenie, 3 godziny tygodniowo). 

Posiłki dla dzieci są przywożone  z kuchni Przedszkola w Lubomierzu.                                      

W Żłobku realizowane są tygodnie tematyczne: Tydzień Artysty, Tydzień Chemika, Tydzień 

Przygotowań Wielkanocnych, Tęczowy Tydzień, Tydzień Światła i Cienia, Tydzień 

Ogrodnika., Tydzień Czyścioszka, Tydzień Podwodny Świat, raz na 2 tygodnie organizowane 

są Kulinarne Piątki, co tydzień w czwartek odbywają się  zajęcia z języka angielskiego pt. 

„Herbatka u Królowej Eli”. Pozyskiwane są materiały, czy wykonywane prace przez 

sponsorów (lista jest bardzo długa). Z uwagi na liczne zalecenia Głównego Inspektora 

sanitarnego musimy sprostać wielu dodatkowym zadaniom. Koszty wygenerowane na 

realizację działań zostały wyliczone.                                                                                                  

Materiał w załączeniu. Załącznik nr 6 i 7                                                                                                             

Wg wytycznych liczebność dzieci, to na 1 dziecko musi przypadać 4 m2 powierzchni. W 

przypadku Żłobka będzie to liczba 10 dzieci i 2 opiekunek.  

Radna Anna Kalińska – w nawiązaniu do obecnej sytuacji związanej z pandemią. Jak to 

będzie wyglądało fizycznie, skoro miejsc jest 25, a na wskazaną powierzchnię Żłobka będzie 

można przyjąć tylko 10 dzieci.  

Dyrektor Żłobka „Wojtusiowa Kraina” Agnieszka Trzeciak – Wolska – w pierwszej 

kolejności będą przyjmowane dzieci, rodziców  walczących z pandemią. 

Radna Anna Kalińska – musi się odbyć analiza przepisów i sprostanie im. Czy w takiej 

sytuacji jest presja na otwieranie Żłobka? 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz -  dyrektorzy mieli zrobić rozeznanie, czy są chętni do 

oddania dzieci do żłobka, przedszkola (rodziców, którzy nie pracują zawodowo). 

Dyrektor Żłobka „Wojtusiowa Kraina” Agnieszka Trzeciak – Wolska – wskazała na 

dodatkowy problem – należy również pamiętać o uruchomieniu kuchni. 

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – zasiłki opiekuńcze zostały uruchomione do 14 czerwca 

br. Osobiście nie jestem za tym, żeby otwierać placówki. 
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Ad.3   

                                                                                                                                                    

Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Alicja Murawska – przystąpiła do omówienie realizacji 

podjętych uchwał, wniosków i interpelacji. Zostało przedstawione pismo z Zarządu Dróg 

Publicznych dot. uskoku na drodze powiatowej.                                                                                                       

Radna Anna Kalińska - Czy to zostało wykonane?                                                                                

Kierownik RT Przemysław Kułaga – to nie zostało zrobione, tylko spryskane.                                        

Radna Anna Kalińska -  czy znak ślepa uliczka w Milęcicach został postawiony?                                                                             

Kierownik RT Przemysław Kułaga – tak, został wykonany.                                                                       

Radna Krystyna Andrzejczak – zasygnalizowała – szkoda pieniędzy na takie kiepskie 

wykonania.                                                                                                                                                  

Kierownik RT Przemysław Kułaga – ponowimy pismo o niezgodne wykonanie prac.                       

Radna Krystyna Andrzejczak – bądźmy konsekwentni w działaniach, wyczerpią się kruczki 

prawne, posiłkujmy się zdjęciami. Tak dłużej być nie może. 

Ad.4   

                                                                                                                                                       

Kontrola skarg wpływających do Urzędu Gminy i Miasta Lubomierz – skarg nie było. 

 

Ad.5     
                                                                                                                                                       

Omówienie projektów uchwał przygotowanych na sesję.                                                                              

Sekretarz GiM Adam Skrzydłowski – w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości  i porządku na terenie Gminy i Miasta Lubomierz. Z uwagi na zmianę przepisów 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach musimy dostosować do aktualnego stanu 

prawnego. 

„W rozdziale 8. 

Obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe, mające na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów 

przeznaczonych do wspólnego użytku 

 § 19. 1. Osoby utrzymujące zwierzęta domowe są zobowiązane do zapewnienia dozoru nad 

tymi zwierzętami w sposób umożliwiający ochronę przed zagrożeniem lub uciążliwością dla 

ludzi”.                                                                                                                                               

Kierownik RT Przemysław Kułaga – oprócz powyższych zmian dokonuje się również zmiany 

dot. częstotliwości wywożenia odpadów komunalnych: szkła i odpadów bio                                     

Radna Anna Kalińska – zgodnie z ustawą, w jakiej odległości powinny się znajdować 

kompostowniki od posesji sąsiada? Z uchwały to również nie wynika, należy szczegóły 

doprecyzować i podać do informacji (żeby ludzie nie mieli wątpliwości). Kolejna kwestia 

została poruszona – pojemniki zakupiono w „Izerach”, niestety przez pracowników zostają 

uszkadzane (podczas odbioru odpadów). Pojemnik uszkodzony pokleiłam taśmą, żeby mógł 

dalej służyć.                                                                                                                                      

Kierownik RT Przemysław Kułaga – trzeba było od razu monitować.                              

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Alicja Murawska – zapytała o uruchomienie zbiórki 

odpadów wielkogabarytowych.                                                                                                                        

Kierownik RT Przemysław Kułaga – na czas epidemii nie będą przyjmowane odpady 

wielkogabarytowe. Mamy w planie zorganizowanie spotkania w tym temacie.     
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Radna Krystyna Andrzejczak – myśli, że należy zorganizować spotkanie w formie online, 

chodzi o czas.                                                                                                                                                      

Burmistrz GiM Marek Chrabąszcz – oczywiście możemy w takiej formie zorganizować 

spotkanie i podzielić się przemyśleniami.     

                                                                                                                                                          

Projekt uchwały w sprawie : określenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, 

których zarządcą jest Burmistrz Gminy i Miasta Lubomierz 
W związku z wejściem w życie ustawy z dnia 30 sierpnia 2019 r. o zmianie ustawy o wspieraniu 

rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw , zgodnie z art. 2 pkt. 

2 ppkt.c) - opłata za zajęcie pasa drogowego w odniesieniu do obiektów infrastruktury 

telekomunikacyjnej: 

- nie przekracza 0,20 zł za jeden dzień zajęcia pasa drogowego, 

- nie przekracza 20,00 zł za rok umieszczenia urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej w  

  pasie drogowym  

należało w/w stawki uwzględnić w uchwale określającej stawki opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg, których zarządcą jest Burmistrz Gminy i Miasta Lubomierz. 

 

Ad.6                                                                                                                                                           
W sprawach różnych. 

Radny Marcin Zając – zapytał o sytuację finansową Gminy, czy się poprawiła. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – sytuacja finansowa jest bez zmian. Środków wystarczy 

do września br. Musimy bardzo ograniczać wydatki, będą cięcia we wszystkich jednostkach. 

Czekamy na subwencje oświatowe.  Sytuacja jest bardzo ciężka. Sprzedaże wstrzymane                       

z uwagi na zaistniałą sytuację zagrożenia wirusem COVID – 19. Szukamy oszczędności. 

Otrzymamy zwroty ZUS,  z tytułu przebywania pracowników na zasiłkach opiekuńczych, 

ewentualnie zostaną przesunięte finanse z MGOPS i ze Żłobka „Wojtusiowa Kraina”                      

(z uwagi na wstrzymaną budowę placu zabaw). Płatności nastąpią w wyniku przesuniętych 

środków finansowych. 

Radny Marcin Zając – nawiązał do podobnych sytuacji finansowych w gminach ościennych. 

Zaproponował – zawieszenie diet radnych na czas pandemii.   

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – można wpłacić diety na jakąś darowiznę. W przypadku 

zmniejszenia diet, musiałaby zostać podjęta uchwała. Proszę podać nr konta na który mamy 

wpłacać. Państwo musicie sami przeanalizować sytuację i podjąć decyzję. 

Radna Anna Kalińska – myślę – dobrym rozwiązaniem byłoby wpłacenie diet na określony 

cel. W Funduszu Sołeckim w wydatkach wykazano kwotę 4.000,00 zł na zakup i montaż 

tabliczek z numerami posesji w Milęcicach. Tabliczki już były wcześniej zakupione                            

i zamontowane. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – sprawdzę ten wydatek. 

 

Radna Krystyna Andrzejczak – gdybyśmy zrezygnowali z diet, to na co byśmy przeznaczyli? 

Z daleka jestem od rozdalnictwa.  
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Radny Marcin Zając – uważam, że nic nie robimy ponadto. W okresie pandemii nie 

spotykamy się fizycznie, nie możemy dopiąć spraw do końca, nie można wyremontować 

żadnej drogi. Niektórzy ludzie otrzymują tylko 60% wynagrodzenia i niekiedy jest to jedyne 

źródło utrzymania. Zastanówmy się. 

Radna Krystyna Andrzejczak – zapytała -  czy Urząd otrzymał pieniądze związane                           

z rewitalizacją? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – nie otrzymaliśmy tych 3 milionów złotych. Kiedy 

wpłyną, to w pierwszej kolejności spłacimy kredyt. 

Radna Krystyna Andrzejczak – to dlaczego nie wpłacają tych pieniędzy? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – oczywiście przypominamy się, ale z uwagi na okres 

pandemii nie wszyscy pracują i dlatego to wszystko się przedłuża.                                                          

Brakuje nam środków budżetowych:                                                                                                                  

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w wysokości 650.000,00 zł,                                                                       

w Zespole Szkół  w kwocie 450.000,00 zł. Subwencje zostały pomniejszone, musimy szukać 

rozwiązań. 

Radna Anna Kalińska – zapytała – czy na te laptopy do szkół Gmina otrzymała pieniądze? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – tak oczywiście  wydatkowane środki pochodziły z 

programów unijnych. 

Radny Marcin Zając zapytał – z czego wynikają te niedobory finansowe. 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – nie wiemy jaka będzie subwencja w klasach II i III. Nie 

otrzymaliśmy subwencji wystarczającej na pokrycie wzrostu wynagrodzeń dla nauczycieli , 

czekamy. Musimy przeprowadzić cięcia, zaczynamy od urzędu i we wszystkich jednostkach 

budżetowych. Subwencja nie jest wystarczająca, około 2 milionów złotych musi dołożyć 

Gmina. 

Radna Krystyna Andrzejczak – czy w przypadku ogłoszenia  końca epidemii jest możliwość 

uzyskania tych środków? 

Skarbnik GiM Elżbieta Jaśkiewicz – teoretycznie subwencja powinna zostać przelana na 

konto Urzędu. W roku ubiegłym subwencja nie wystarczyła na pokrycie wszystkich 

wydatków szkół. Gmina musiała dołożyć  1,5 miliona złotych, w tym roku będzie to kwota 

około 2 milionów złotych z budżetu. 

  

Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej  

Alicja Murawska  
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